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Gemeente Den Haag
Openbare vergadering Commissie Stedelijke Ont-
wikkeling en Ruimtelijke Ordening (SRO)
Donderdag 28 januari 2010

‘s-Gravenhage, 28 januari 2010

Betreft: Raadsvoorstel over Binnenstadsplan Den Haag 2010-2020 
                  

Geachte wethouder, commissieleden,

De missie van het Binnenstadsplan 2010-2020 luidt: Dankzij een krachtige en integrale aan-
pak, waarvoor de typische Haagse signatuur leidraad is, wonen, werken, winkelen en recreë-
ren in 2020 aanzienlijk meer mensen in de binnenstad van den Haag.

Deze missie kunnen wij alleen maar onderschrijven. Een stad ontleent immers zijn aantrek-
kingskracht voor een belangrijk deel aan de mensen die er wonen, werken en verblijven. Den 
Haag, als internationale stad van recht en vrede, kan hiermee zijn binnenstad versterken als 
ontmoetingsplaats van rijk en arm, jong en oud en mensen met uiteenlopende culturele ach-
tergronden.

De bewoners van de binnenstad spelen in dit proces een belangrijke rol. Zij werken, winkelen 
en recreëren in de meeste gevallen immers in dezelfde binnenstad. Maar dat niet alleen, de 
bewoners zorgen ook voor het onderhoud van veelal historische panden en dankzij hen houdt 
het leven in de stad niet op als de winkels gesloten zijn. 

Het versterken van de woonfunctie in de binnenstad zou dan ook speerpunt van beleid moeten 
zijn. Tot onze verbazing blijkt dit niet uit het plan dat hier voor u ligt. Het plan is met name 
vanuit bezoekers en ondernemers geschreven. De bewoners zijn meer voor de vorm genoemd. 

Bovendien lijken de opstellers van het plan over het hoofd te hebben gezien dat de aantrek-
kingskracht van de stad, als plek om te wonen,  ook voor gezinnen is toegenomen. Tweever-
dieners met kinderen willen meer en meer terugkeren naar de stad met al haar voorzieningen, 
ook naar de binnenstad. De stad van de toekomst is in tegenstelling tot de stad uit de jaren 
zestig en zeventig weer een stad waar gewoond wordt, het liefst door alle bevolkingsgroepen.

In het Binnenstadsplan staat: Om de levendigheid en diversiteit van de binnenstad te vergro-
ten, is het niet alleen van belang het aantal huishoudens te vergroten. Ook moet de binnen-
stad verschillende soorten huishoudens aanspreken, door voor ieder wat wils te bieden. Het 
wonen in de binnenstad is vooral aantrekkelijk voor stedelijk georiënteerde  een- en tweeper-
soonshuishoudens, studenten, mensen wier kinderen net het huis uit zijn, expats en pas afge-
studeerden. Bij de ontwikkeling van nieuwe woningen zal ingespeeld worden op de verschillen-
de leefstijlen van deze groepen. Einde citaat. Is de binnenstad dan niet van iedereen?

 



Kennelijk niet. Maar wat is het argument? Worden bewoners alleen maar als lastig ervaren? 
Zijn de wel genoemde bewoners wat dat betreft minder lastig als de gemeente winkeliers en 
horeca tegemoet wil komen in hun wensen? Is de gemeente niet van plan voorzieningen te 
treffen voor gezinnen?

Misschien heeft u dit citaat niet opgemerkt in de tekst. Maar wij, als bewoners van het Hof-
kwartier, willen graag dat deze tekst eindigt bij: Ook moet de binnenstad verschillende soorten 
huishoudens aanspreken, door voor ieder wat wils te bieden. 

Het Hofkwartier is er voor iedereen en er zijn nog veel meer gebieden in de binnenstad aan te 
wijzen waar alle bevolkingsgroepen samen kunnen leven. Misschien is het wat lastiger voor de 
gemeente, maar dat is geen argument.

Hoogachtend,

Namens het bestuur van de Bewonersvereniging Hofkwartier,

Rita van Hasselt
Voorzitter
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